
C87 – CUL12 
 

 
Zitting 2008-2009 

 
8 januari 2009 

 

HANDELINGEN 
 
 

COMMISSIEVERGADERING 
 

COMMISSIE VOOR CULTUUR, JEUGD, SPORT EN MEDIA 
 

 
C87CUL128 januari 
 



Commissievergadering C87 – CUL12 – 8 januari 2009   
 
 
 
 
 

INHOUD 
 
 

Vraag om uitleg van de heer Carl Decaluwe tot de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering, Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Bestuurszaken, Buitenlands 
Beleid, Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid, over de afspraken 
met betrekking tot de behandeling van terreurbedreigingen door de omroepen 1 
 



-1-  Commissievergadering C87 – CUL12 – 8 januari 2009 
 
 
 
 
 
Waarnemend voorzitter: de heer Carl Decaluwe 

Vraag om uitleg van de heer Carl Decaluwe tot de 
heer Kris Peeters, minister-president van de Vlaamse 
Regering, Vlaams minister van Institutionele 
Hervormingen, Bestuurszaken, Buitenlands Beleid, 
Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Zeevisserij en 
Plattelandsbeleid, over de afspraken met betrekking 
tot de behandeling van terreurbedreigingen door de 
omroepen 

De heer Carl Decaluwe: Mijnheer de minister-
president, enkele weken geleden ontvingen de nieuws-
diensten van de VRT en VTM een dvd met daarop een 
terreurbedreiging. In een opgenomen – gezongen – 
boodschap waarschuwen drie gemaskerde en gewapende 
mannen, ogenschijnlijk leden van een islamitische ter-
reurorganisatie, openlijk voor aanslagen tegen België. 
Aanleiding voor het dreigement is volgens de boodschap 
de aanwezigheid van Belgische militairen en F16-
gevechtsvliegtuigen in Afghanistan.  

De federale politie heeft de dvd in beslag genomen. Het 
federale parket is een onderzoek begonnen en neemt de 
dvd serieus. Toch werd deze dvd-boodschap vrijwel 
onmiddellijk door de VRT uitgezonden in het journaal 
van 19 uur met een duidende en relativerende commen-
taar van journalist Rudi Vranckx en met een interview 
met de verantwoordelijke van het crisiscentrum van 
Binnenlandse Zaken.  

Ik wil de minister-president hierover volgende vragen 
stellen. Bestaan er afspraken tussen de omroepen en de 
bevoegde federale instanties met betrekking tot de be-
handeling van dergelijke terreurdreigingen? Dat is niet 
onbelangrijk als het echt serieus wordt. 

Zo ja, werden deze afspraken in dit concrete geval nage-
leefd door de omroepen? Met andere woorden: mogen 
de omroepen dergelijke boodschappen uitzenden zonder 
voorafgaande goedkeuring van de bevoegde federale 
instanties? Moeten zij vooraf overleg plegen over de 
eventuele duiding die zij bij dergelijke berichten geven?  

De voorzitter: Minister-president Peeters heeft het 
woord. 

Minister-president Kris Peeters: Mijnheer de voorzit-
ter, geachte collega’s, dit zijn zeer pertinente vragen.  

Er zijn geen afspraken tussen de VRT en politie en justitie 
met betrekking tot de behandeling van terreurdreigingen. 
De VRT-nieuwsdienst neemt in zo’n geval contact op met 

de politie en/of justitie telkens hij vindt dat dit zinvol is. Ik 
heb ook begrepen dat politie en justitie contact opnemen 
met de VRT wanneer zij dat interessant en belangrijk 
vinden. 

Dat was bijvoorbeeld het geval bij de recente terreur-
dreiging. De diensten van justitie en politie hebben de 
dvd met de terreurdreiging laten ophalen op de nieuws-
redactie van de VRT. Algemeen hoofdredacteur Pieter 
Knapen heeft de dvd overhandigd aan justitie en de 
politie. Justitie en politie hebben achteraf geen infor-
matie meer verstrekt aan de VRT-nieuwsdienst in ver-
band met deze zaak. Ze hebben niets meer laten weten 
over de verdere afhandeling van dit dossier. Ik denk 
dat uw vraag duidelijk maakt dat hierover eens van 
gedachten moet worden gewisseld. Er zijn hierover op 
dit moment geen afspraken. 

Als er geen afspraken zijn, hoe wordt dit dan behan-
deld? Het wordt behandeld als een gewoon nieuws-
item. Zoals alle andere nieuwsitems wordt het met de 
journalistieke beginselen en deontologie behandeld. In 
het kader van de redactionele vrijheid en onafhanke-
lijkheid bepaalt de nieuwsdienst autonoom of en op 
welke manier hij de betrokken items behandelt.  

Er zijn dus geen afspraken en de behandeling van zo’n 
dossier volgt de gewone journalistieke weg. Maar mis-
schien moet er beter overlegd worden om tot afspraken 
te komen. Ik zal dit ook aan de VRT-directie doorgeven. 

De heer Carl Decaluwe: Mijnheer de minister-
president, ik dank u voor uw antwoord. Het gaat na-
tuurlijk niet alleen over de VRT, maar ook over VTM 
en misschien ook over de regionale omroepen. Ik no-
teer dat u een initiatief wilt nemen, eventueel samen 
met de minister van Justitie. Het is zeer delicaat in het 
kader van de vrije meningsuiting. Maar voor de veilig-
heid van de bevolking is het misschien goed dat u een 
signaal geeft.  

De voorzitter: Het incident is gesloten. 
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